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WNIOSEK  O UDOSTĘPNIENIE INFORMACJI PUBLICZNEJ 

Systemy oparte na sztucznej inteligencji znajdują coraz szersze zastosowanie w systemie opieki 
zdrowotnej. Zgodnie z Krajowym Planem Odbudowy, Ministerstwo Zdrowia chce rozwijać 
narzędzia sztucznej inteligencji wspomagające analizę stanu zdrowia pacjenta oraz narzędzia dla 
lekarzy wspierające podejmowanie decyzji1. 
 
W odpowiedzi z 24 kwietnia 2023 r. na interpelację w sprawie oprogramowania wykorzystującego 
systemy sztucznej inteligencji (interpelacja nr 401822) Ministerstwo Zdrowia poinformowało,  
że “Centrum e-Zdrowia w pracy analitycznej wykorzystuje programy open source (R, Python) 
służące do szeroko pojętej analityki danych, w tym posiadające biblioteki umożliwiające 
wykorzystywanie algorytmów uczenia maszynowego. Algorytmy te, oprócz klasycznych metod 
statystycznych, wykorzystywane są do rozwiązywania bieżących problemów w analizach 
retrospektywnych, głównie w obszarze detekcji nadużyć”. 
 
W związku z powyższym na podstawie art. 61 Konstytucji RP oraz art. 2 ust. 1 ustawy z dnia  
6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 902) Fundacja 
Panoptykon wnosi o udostępnienie informacji w następującym zakresie: 

 
1) do wykrywania jakiego typu nadużyć są wykorzystywane algorytmy, o których mowa  

w wyżej wskazanej interpelacji? 
 

2) do czego wykorzystywane są wyniki działania wskazanych wyżej algorytmów?  
 

                                                 
1https://pulsmedycyny.pl/ministerstwo-zdrowia-stawia-na-rozwoj-algorytmow-ai-jedno-z-narzedzi-bedzie-

kierowane-do-kadry-medycznej-1219242 
2 https://sejm.gov.pl/INT9.nsf/klucz/ATTCR8HNS/%24FILE/i40182-o1.pdf 

https://pulsmedycyny.pl/ministerstwo-zdrowia-stawia-na-rozwoj-algorytmow-ai-jedno-z-narzedzi-bedzie-kierowane-do-kadry-medycznej-1219242
https://pulsmedycyny.pl/ministerstwo-zdrowia-stawia-na-rozwoj-algorytmow-ai-jedno-z-narzedzi-bedzie-kierowane-do-kadry-medycznej-1219242
https://sejm.gov.pl/INT9.nsf/klucz/ATTCR8HNS/%24FILE/i40182-o1.pdf
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3) informacji, czy Centrum e-Zdrowia posiada dokumentację opisującą działanie/specyfikację 
tych algorytmów. Jeśli tak, to prosimy o jej udostępnienie.  

 
4) czy do dnia rozpatrzenia niniejszego wniosku Centrum e-Zdrowie zakupiło i/lub 

wykorzystywało inne, niewymienione w odpowiedzi na powyższą interpelację, systemy 
oparte na sztucznej inteligencji?  

 

W przypadku odpowiedzi twierdzącej na pytanie zawarte w pkt. 4 wnosimy  
o udostępnienie: (do każdego systemu zakupionego z osobna) 

5) umowy, na podstawie której Centrum e-Zdrowia dysponuje systemem, 
 

6) informacji o tym, w jakich celach system jest/był wykorzystywany; 
 

7) specyfikacji warunków zamówienia, jeśli została ona przygotowana w ramach postępowania 
o udzielenie zamówienia publicznego; 

 
8) pozostałej dokumentacji opisującej działanie/specyfikację systemu. 

 
Prosimy o udostępnienie informacji za pośrednictwem poczty elektronicznej na adres 
fundacja@panoptykon.org 
 

        ..…………………………. 

 Małgorzata Szumańska 

      Wiceprezeska 


